
 
20. oktober 2015 

 Medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvordan skal det tolkes, at der i gennemsnit ikke er en eneste elev, som har bestået 

folkeskolen i Narsaq? 

a. Hvor mange elever i mandtal handler det om? 

2. Hvilke tiltag har man planer om at ihværksætte for de “uacceptable” forhold i Nar-

saq?  

3. Har Naalakkersuisut kontaktet Kommunalbetyrelsen i Kommune Kujalleq, da de blev 

gjort bekendt med forholdende i Narsaq? 

a. Hvilken samarbejdsmetode har man tænkt sig at udføre? 

4.  Da ikke en eneste elev i gennemsnit har bestået, hvilke konsekvenser har man da 

tænkt sig at udleve for de ansvarlige kommuner, de kommunale ledere mv.?   

5. Hvilke forandringer har man tænkt sig at ihværksætte på baggrund af de vanskelige 

forhold i Narsaq?   

6. Hvilke andre informationer kan du afgive, som ikke er stillet i forbindelse med mine 

spørgsmål? Jeg ønsker, at eventuelle andre informationer afleveres sammen med sva-

ret til disse spørgsmål   

(Medlem af Inatsisartut Suka K. Frederiksen, Siumut) 

Begrundelse:  

14. Oktober oplyste medlem af Naalakkersuisoq for Kultur og uddannelse under spørgerunden, at 

kommuner selv bør blive klar over resultaterne i folkeskolen. 

I forbindelse hertil blev det nævnt, at nuværende forhold i narsaq er guldstændig uaaceptable, til 

sidst blev det oplyst, at resultaterne i Narsaq for i år er så dårlige, at der i gennemsnit ikke var en 

eneste som havde bestået. 

Det er af yderste vigtighed når forholdene er så dårlige, at alle relevante offentlige enheder tager 

skærpede forholdsregler, da vi er forpligtet til at handle, ikke mindst i forhold til de mange unge 



 

som ikke formår at komme videre er det vigtigt at der gøres noget hurtigt så forholdende ikke fort-

sætter. 

Jeg ønsker at blive oplyst om alle fornadringstiltagende. 


